
 
Dagsorden skolebestyrelsesmøde mandag d. 13. maj 2024 

kl. 18.00-20.30 afd. Søndre 

 

Afbud: Kristina, Nina, Benny 

Referent: Søren 

 

Elevråd deltager i punkt 1-4 

1 Godkendelse af dagsorden  
Godkendelse af referat   
 

Godkendt, nyt pkt. 7a tilføjet. 
Udsendes til godkendelse på næste møde. 

 

2 Fra Elevrådet 
v. elevrådsmedlemmer  
15 min 

 
Elevrådet spurgte til hvad der var sket med alle de mange ideer 
elevrådet var kommet med ift. mad fra Hejnsvig.  
Formanden gav en tilbagemelding. Nærmere følger på senere møder. 
 
Der har også været kontakt til Magion ift. om de kunne være villige til 
at gå ind i en ordning. Mere herom følger på senere møde. 
 
Elevrådet ønsker at mobilpolitikken også skal gælde for voksne. 
Drøftelse af hvad der kan lade sig gøre, og hvornår det er nødvendigt 
at voksne f.eks. kan læse på Aula (vikarplaner). Børnene synes ikke 
det er fair at voksne bruger so-me i skoletiden. 
Ledelsen tager det med i en drøftelse med de voksne. 
 
Der er nogle ting på legepladserne der er godt kunne trænge til et 
check-up. Elevrådet foreslår at der hvert forår laves en rondering 1. 
april af elevråd og pedeller. 
 
Drengene i udskolingen ønsker sig toiletdøren tilbage.  
Der gøres et nyt forsøg til august. 
 
Elevrådet har søgt penge hos ”ungepuljen” – 10.000 kr. – til fælles 
arrangementer. Forventer svar inden sommer. 
 

3 Antimobbestrategi 
Orientering og mindre 
rettelse. 
v. skoleleder 
10 min 

Orientering om verserende sager på 9. og 7. årg. 
 
Essensen af nyt påbud vedr. 9. årgang gennemgået. Der sendes i 
denne uge en ny handleplan til DCUM vedr. 9. årgang. 
 
7. årg. handleplanen revideres og sendes over til DCUM inden længe. 
Vi skal lige huske at informere forældre om hvordan det går med 
planens implementering. 
 
Den nye strategi ændres ift. korrekt klagevejledning. 
Der kan ikke klages til skolelederen!  
”1. klageinstans er Billund Kommune v. skolechefen” 
”2. klageinstans er DCUM” 



 
4 Valg til SB 

Orientering vedr. fredsvalg 
v. skoleleder og formand 
10 min 

  
Hvis der er nogen der kan godt bruges en 2. suppleant. 
Janni vil gerne tage posten. 
 
Dato for konstituerende møde d. 19. aug. 
Plus første SB-møde samme dato. 
 

5 PL – input fra SB ift. 
kommunikation til forældre 
v. skoleleder 
20 min  

 
Tematiseres på 1. forældremøde – oplæg ved leder. 
 
Vigtigt at der ikke udstråles forskellige ”holdninger/meninger” fra 
forskellige medarbejdere, - da det skaber unødigt usikkerhed blandt 
forældre. 
 
Forældre kan være usikre på ”hvad børnene lærer” ved PBL. 
Det ville hjælpe at børnene kunne forklare forældre hvad det er de 
lærer i PBL. 
 
Det kunne gøres mere klart ”hvilke fag” der er med i PBL forløbet og 
hvilke der ikke er. 
 
Forandringer i skemaet kan være meget svære at have med at gøre 
for forældre. Kan ”skemakommunikation” gøres mere tilgængelig. 
 
Temaet bør løbende tages på SB-møder. 
 

6 Temamøde d. 11/6 
Drøftelse af deltagelse 
v. skoleleder 
20 min 

11. juni 2024 klokken 18.00 til 21.00.  
Mødet holdes i Sdr. Omme Multicenter, Stadion Alle 16, 7260 Sønder 
Omme. 
Deltagere er: Nina, Gitte, Christina og Dorthe + evt. forældreråd. (Maggi 
kan være reserve). 

 
7 Valg af ”sundt frokosttilbud 

i BHV”. 
Orientering om ændring ift. 
valg  
v. viceskoleleder 
10 min 

 
På sidste forældremøde i børnehaven blev der stemt ja til 
frokosttilbuddet. 
Nina har meldt det retur til forvaltningen. 

7a Klassedannelse kommende 
7. årg. 
Drøftelse af dannelse og 
dispensation. 
v. skoleleder 
20 min 

 
Skolens ledelse ønkser at søge dispensation for antal elever pr. klasse 
i kommende 7. årgang. 
Indtil for nyligt har vi kunnet forudse et elevtal på årgangen pr. 
august på ca. 54-55 elever. 
Nu er der kommet 3 tilflyttere til 6. årgang. 
Dvs. at elevtallet kan ende på 57 elever pr 1. skoledag. 
Skolens ledelse finder det ikke hensigtsmæssigt at danne 3 nye 7.  
klasser for så senere i 8. eller 9. klasse at lave to nye klasser pga. 
faldende elevtal. 



 
Al erfaring viser at elevtallet er faldende i 8. eller 9. klasse pga. 
eliteidræt, kulturskole- eller efterskolevalg. 
Derudover, så vil 3 små klasser have store negative konsekvenser for 
muligheden for holddeling, AKT og to-voksentimer. Det vil ødelægge 
ledelsens muligheder for at tilgodese børn med særlige udfordringer. 
 
Det er ikke sikkert at skolen skal bruge en dispensation, men for at 
kunne planlægge sikkert er der brug for en gardering. 
 
Skolebestyrelse bakker pr. flertal op om at skolens ledelse søger 
skolechefen en dispensation til at starte 7. klasse op med mere end 
28 elever pr. klasse, - om nødvendigt. 
Janni har ikke stemt for og ønsker dette taget til referat. 

Janni har en bekymring om ”at for de udforinger hun oplever gentagne 

gange at have set ske i 7 kl. vil gentage sig. Hun ser hellere 3 små klasser 

end to store. Hun mener det er for sårbart med to store klasser”.  

Det ligger SB på sinde at ledelsen sikrer at der bliver mulighed for 
holddeling og to-voksentimer. 
Det vil også være vigtigt med tydelig kommunikation til forældre, 
sådan at der skabes forståelse for dispositionen. 
Derudover så skal der være fokus på at de voksne sættes i stand til at 
arbejde med trivselsproblemer proaktivt, sådan at det store elevtal 
ikke i sig selv giver trivselsproblemer. 
 

8 Status på økonomi 
Orientering  
v. skoleleder 
15 min 

 
Vi får tilført en del midler pga. markant flere visiterede børn til C og 
G. Der er dog PT lidt usikkerhed i data, hvilket mudrer overblikket. 
 
Der er lidt uklarhed om hvorvidt at lønstigninger kan holdes indenfor 
den justering vi har fået af budgetterne på knapt 3 %. 
 
Derfor er vi lidt forsigtige. 

9 Status medarbejdere og 
ansættelser 
v. skoleleder 
15 min 

Følgende stillinger er besat eller besættes i nærmeste fremtid: 
Centeret: 
Fast lærer for og en barsel til jul, slås op snarest. 
3 pædagoger/medhjælpere/assistenter er besat:Tanja, Annika, Anja 
 
G-klasser: 
Fast lærerstilling slås op snarest. 
 
Stenderup: 
Stilling i bhv. – køkkenmedhjælp på 25 timer sås op. 
Ny pædagog til SFO på Stenderup slås op. 

10 Meddelelser  
• Formanden  
• Afdelingerne i 

almendelen 

• Specialafdelinger  

 
 
 
 
 
Møde for Centerforældre 14. maj kl. 16.30, formanden deltager. 



 

 

Møderække: 

• 10/6 

 

 

_______________________                                                    _________________________ 

 Dorthe Meier - Formand                                                          Margit B. Schröter - Næstformand 

 

______________________                                                        ________________________ 

Janni Matthiasen                                                                         Kristina Nøhr Højgaard 

 

______________________                                                         ________________________ 

Christina Sønderby Hedegaard                                                   Anna-Louise Risager Jensen 

 

_______________________                                                       ________________________ 

Nina Kjær Madsen                                                                        Gitte Barkholt 

 

_______________________                                                       ________________________ 

Benny Madsen                                                                               Bente Wutborg  

 

_______________________                                                        ________________________ 

Elevrepræsentant                                                                          Elevrepræsentant 

 

_______________________                                                        __________________________ 

Nina van den Berg - viceskoleleder                                            Søren Rahbek - skoleleder 

• SFO og USFO  
• Ledelsen 

10 min 

Indvielse af Center ved udvalgsformand og med borgmesteren som gæst d. 
14/5. 
 

11 Evt.   Nina melder afbud til 10/6. 


